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Vážení spoluobčané!

Máme za sebou snad všechny rozmary počasí od nekonečně dlouhé zimy, po ra-
zantní nástup jara, zvýšený přísun vody, tropická vedra a nyní se můžeme pustit 
do realizace našich plánů. 

Informoval jsem Vás v březnu o podaných žádostech o dotaci. Jak naše žádosti 
skončily? Myslím si, že dobře:

„ Dětský ráj, v Oticích si hraj“ – dotace 384 000,-Kč přiznána, smlouva o dílo je 
před podpisem a prázdninovou realizací. 

„ Obnova chodníků v obci Otice“ – dotace až 600 000,-Kč přiznána, dodavatel je 
po složitém výběrovém řízení znám a chystá se podpis smlouvy.

„ Bezbariérové úpravy a osvětlení chodníků pro pěší“ – dotace 345 000,-Kč při-
znána a realizace akce je v plném proudu. 

„Revitalizaci zahrady KD“ s rozpočtem 60 000,-Kč realizovat nebudeme, protože 
jsme s projektem neuspěli. Byl totiž primárně určen obcím v okolí automobilky ne-
evropského majitele. Jen jsme zkusili štěstí.

O kompostérech jsem psal rovněž v březnu. Možná se Vám zdá, že kompostéry už 
jsme mohli mít doma, ale výběr dodavatele byl ukončen až 17. 6. 2013. 

V souvislosti s časovým horizontem musím uvést několik slov na vysvětlenou. 
Mezi prvotní informací o obdržení dotace a její realizací, čili obdržením peněz 
na účet obce plynou měsíce. Například školu máme proplacenu až k 4. 6. 2013. 
Takové tempo se týká i ostatních akcí. Na stránkách ministerstva se dočteme, že 
dotaci dostaneme. Potom běží 1-4 měsíce, než dostaneme „registraci“, vyhlašuje-
me veřejnou soutěž na dodavatele, což opět trvá minimálně 6 týdnů, než je sou-
těž ukončena. Následuje podpis smluv, předložení ke kontrole. Realizace projektu, 
kontroly a proplacení našeho podílu. Zodpovědně prohlašuji, že na obci se nezdrží 
dokumenty více než 3 dny. Je-li třeba, svolávám mimořádnou radu obce, abychom 
nezdržovali celý proces. Čas mají na ministerstvech a různých agenturách, přes kte-
ré peníze „tečou“ do obce. Nicméně dnes je dodavatel kompostérů vysoutěžený 
a jsme před podpisem smlouvy. 

U dotací bych rád zmínil, že máme podány žádosti o dotaci na:
- samosběrací úklidový vůz za 2 miliony, kde dotace činí 90%,
- rekonstrukci altánu a tanečního parketu v zahradě kulturního domu za 220 000,-

Kč, kde je dotace asi 60%.
- výstavbu parkoviště u mateřské školy s rozpočtem 150 000,-Kč, kde je dotace asi 

30% je podána v rámci mikroregionu Hvozdnice.
Dále se připravují žádosti a projekty na zkvalitnění naučné stezky Hvozdnice a za-

teplení mateřské školy.
Mnozí z Vás jistě zaznamenali výsadbu švestkové aleje nebo alespoň její existenci. 

Děkuji všem, kteří se sázení účastnili – hasičům, myslivců, fotbalistům, hokejistům, 
dětem ze školy a jejich rodičům i učitelům, občanům obce. Pokud jsem na některou 
složku zapomněl, omlouvám se, ale přesnou evidenci jsme nevedli. 

Letní měsíce budou poznamenány stavebními pracemi v centru obce. Žádám Vás 
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o shovívavost a trpělivost. Stavby realizovat chceme a s tím souvisí i nepříjemnosti. 
Smlouvy o dílo máme nastaveny tak, aby byl nepořádek minimalizován, ale nevy-
hneme se mu.

Současně chceme v létě aktualizovat koncepční dokumenty obce jako je Integro-
vaná rozvojová strategie. Rád uvítám jakoukoli aktivitu, včetně zapojení studentů 
v rámci bakalářských či diplomových prací. Na přelomu měsíců červen-červenec 
proběhne veřejné projednávání architektonických návrhů smuteční síně, na které 
budete pozváni. 

Bez velkých komplikací proběhl přechod na čipové značení popelnic. V souvis-
losti s ekologizací obce proběhne změna umístění kontejnerů na sklo tak, abyste 
nemuseli chodit přes celou obce. Nové kontejnery budou lépe rozmístěny po obci, 
byť k dokonalosti bude daleko, ale nemáme všude prostor pro sběrné nádoby, 
např. na Holčovické jsme místo nenašli. Kontejnery budou i pro větší kusy skel, což 
neznamená, že do kontejneru patří dveře i se zárubněmi. 

Nepodařilo se nám pronajmout celou „Kuželnu,“ protože se do soutěže nikdo ne-
přihlásil. Nemá cenu lamentovat. My musíme řešit stav budoucí, ale že si nákupem 
obec nepomohla je jisté. Pronajata bude alespoň část budovy – prodejní koutek se 
zahradou. 

Proběhla prezentace v rámci soutěže Vesnice roku 2013. Připraven byl pěkný kul-
turní program, ukázka lidových řemesel, malé občerstvení. To vše mohli vidět ti, 
kdož přijali pozvání na prezentaci. Děkuji za přípravu a spoluorganizaci kulturní ko-
misi, základní a mateřské škole, našim zpěvačkám, zástupcům složek a zaměstnan-
cům obce, kteří i přes deštivé počasí dokázali dát obec do solidního stavu, pokosit 
zelené plochy, pozametat. Naše tříleté úsilí a dobrá prezentace přinesly výsledek 
v podobě ocenění „Modrou stuhou MSK“ a přiznáním dotace až 300 000,-Kč pro 
příští rok. 

Musím se zmínit o opětovných potížích s kanalizací. Bylo zjištěno, že řada občanů 
má na podtlakovou kanalizaci napojeny dešťové svody. Jde o projev neserióznosti 
a hazardu, neprozíravosti, ekonomického šlendriánu a také podvodu, či porušení 
smlouvy s obcí. Tisíce litrů dešťové vody, které „proženeme“ čističkou těžce zapla-
tíme a navíc nám způsobují přetížení systému, poškozování řídících jednotek, úby-
tek bakterií potřebných pro čištění. Jenom za květen bude repasováno 15 řídících 
jednotek v ceně asi 55 000,-Kč. Za tyto peníze bychom mohli mít 50 metrů chod-
níku nebo jednu novou autobusovou zastávku. Rada obce bude hledat řešení, jak 
tento stav napravit a nezodpovědné občany přivést ke zdravému myšlení a chová-
ní. Slušná většina nemůže doplácet na nezodpovědné chování. 

Děkuji Vám všem, kteří jste přispěli finanční částkou ve výši 69 264,-Kč a vydat-
nou materiální pomocí obci Slaník na Strakonicku. Jsem přesvědčen, že naše po-
moc byla dobrá, rychlá a účinná. Byli jsme jednou z obcí, které reagovali nejrychleji. 

Přeji Vám klidné léto, pěknou dovolenou a těšme se na 3. Otické zelné slavnosti, 
které proběhnou 14. září 2013. 

 Vladimír Tancík
 starosta
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Informace obecního úřadu

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

V 10:00 hodin dne 19.května 2013 se konalo v zasedací místnosti na Obecním 
úřadu v Oticích tento rok první vítání nových občánků obce, při přípravě s pracov-
níky obce spolupracovali členové komise kulturní. Program pro rodiče s dětmi si 
pod vedením učitelek připravily děti naší základní školy. Starosta obce Mgr. Vla-
dimír Tancík přivítal Lilien Gajdošovou, Tomáše Gotzmanna, Beátu Hilse, Bibiánu 
Hilse, Anežku Lintnerovou, Václava Lintnera a Markétu Steuerovou. Děti dostaly 
od obce finanční dar a malou pozornost na památku, maminky potom kytičku. 
Na závěr slavnostního aktu si všichni připili na zdraví nejen nových občánků Otic 
a vyfotili se do obecní kroniky.

DOPLNĚNÍ CENÍKU SLUŽEB OBECNÍHO ÚŘADU V OTICÍCH 

PRO ROK 2013 

Zastupitelstvo obce Otice na svém jednání dne 27.5.2013 schválilo doplnění 
ceníku služeb o položku: pronájem párty stanu. 

Služba/zboží MJ Cena v Kč poznámky

Vývoz popelnice kus 55,-Kč

Polyetylenový pytel kus 10,-Kč žlutý i modrý

Stočné m3 26,09 + 3,91 /15% DPH/ 
= 30,- Kč

Zprovoznění 
domovní kanalizační 
šachtice po zaviněné 
poruše

hodina
200,-/ zaměstnanec 

+ 30,- /15% DPH/ 
= 230,- Kč/ h

-za každou 
i započatou hodinu

Zahradní odpad
tříděný 
(tráva, byliny)

kupon 300,- Kč

za číslo popisné nebo 
bytovou jednotku 
v bytovém domě/ 
kalendářní rok 

Dřevní hmota m3

300,- + 45,Kč /15% 
DPH/ 

= 345,- Kč

Dřevní hmota
-samovýroba

m3 30,- + 4,50/ 15% DPH/ 
= 35,- Kč

Pronájem 
„párty stanu“

1000,-Kč
 včetně platné DPH

včetně montáže 
a demontáže
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PSÍ EXKREMENTY STÁLE OBTĚŽUJÍ OBČANY OBCE

Opětovně žádáme majitelé psů v obci, aby nezapomínali uklízet exkrementy 
po svých čtyřnohých společnících. Koše na psí exkrementy najdete na ulici Slavkov-
ské, K Domkům, Hlavní, Opavské, K Rybníčkům. Zásobníky košů jsou pravidelně do-
plňovány sáčky na psí exkrementy, tyto sáčky si také můžete vyzvednou v kanceláři 
obecního úřadu.

Informace z příspěvkové organizace

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Březen začal plaveckou štafe-
tou pořádanou ZŠ a MŠ Šrám-
kova. Na trati 50 m porovnali 
své plavecké umění především 
starší žáci.

V době jarních prázdnin si 
děti naší školy mohly užívat ly-
žování v Jeseníkách na chatě 
Relaxa u Rýmařova. Zdatnější 
lyžaři se zdokonalovali a začí-
nající pod vedením lyžařského 
instruktora našli v tomto sportu 
zalíbení.

Děti i paní učitelky ozdobily vajíčka mramorovací technikou, o Velikonočním pon-
dělí vajíčka zdobila velikonoční strom u pekárny.

Hned po Velikonocích se 4. a 5. třída vydala do Domu umění v Opavě na interaktiv-
ní výstavu obrazů Po stopách Z. Buriana. Paní animátorky nás prováděly celou výsta-
vou a zároveň děti plnily úkoly týkající se obrazů a ilustrací Z. Buriana. Dětem se také 
líbilo, že si mohly vyrobit otisk pravěkých mlžů.

Děti 1. a 2. třídy navštívily Slezské zemské muzeum, kde si povídaly nejen o zví-
řátkách. Naši čtvrťáci a páťáci 
navštívili Základní školu T. G. 
Masaryka v Opavě. Žáci 2. stup-
ně pro ně připravili Projekto-
vé dopoledne, kde děti plnily 
na jednotlivých stanovištích 
zajímavé úkoly, týkající se všech 
vyučovacích předmětů. Také 
jsme si prohlédli krásně vyzdo-
benou školu a program se nám 
moc líbil. 

V dubnu jsme se zúčastnili 
sázení švestkové aleje v Oticích. 
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Naštěstí nám počasí práci nepřekazilo, zvládli jsme přidělené stromky vysadit a dou-
fáme, že z nich vyroste krásná švestková alej. 

Páťáci se vypravili do Ostravy-Vítkovic do Malého světa techniky, interaktivního 
technického muzea, kde si mohou návštěvníci vše vyzkoušet a osahat.

V květnu nás ve škole navští-
vili žáci ZUŠ a hned dvakrát se 
představili se svým programem, 
který zahrnoval představení 
dechových hudebních nástro-
jů, a při druhé návštěvě zahrály 
především děti naší školy, které 
navštěvují ZUŠ. Na konci dubna 
se děti z družiny zúčastnily Do-
pravní soutěže, kde Adam Žilka 
vybojoval 3. místo.

Do naší školy zavítali policis-
té ČR, aby dětem přiblížili svou 
práci a představili také policejní 

psy, kteří jim pomáhají při zása-
zích. Ve středu 15. května jsme 
oslavili Den matek. Všechny děti 
si připravily muzikál plný květin 
a písniček pro maminky. Při této 
společné akci se s námi rozlou-
čili žáci letošní 5. třídy. Zároveň 
proběhla výtvarná soutěž Kytka 
pro maminku, rozhodování bylo 
velmi těžké, všechny květiny 
byly vydařené a nejvíce hlasů 
nakonec získala děvčata: Za 1. 
třídu Evelínka Kunzová, v dru-
hé třídě to byla Natálka Kurková, ve třetí třídě zaujala nejvíce práce Katky Mališové. 
Ve čtvrté třídě získala nejvíc hlasů kytka Karolíny Kunzové a v páté třídě práce Nikoly 
Chalupové.

Veronika Lipková a Ondřej Marek reprezentovali naši školu v okresním kole Pytha-
goriády. Oba byli úspěšnými řešiteli a získali diplom. Daniela Horáková získala 2. mís-
to ve výtvarné soutěži se svým obrázkem koně a byla oceněna dortem. 

24. května se naši mladí zdravotníci zúčastnili okresního kola soutěže Hlídek mla-
dých zdravotníků, kde v konkurenci devíti družstev získali krásné 2. místo. Hlídku 
tvořili Karolína Potepová, Nikola Chalupová, Monika Scherzynová, Daniela Horáková, 
Adam Mička. 

Do turnaje časopisu ABC pod názvem Vládce nebes, kde se soutěžilo o nejdelší hod 
vlastnoručně vyrobenou vlaštovkou, se přihlásila obě oddělení Školní družiny. Nej-
lepšími „vládci nebes“ se stali Adam Mička a Karolína Potepová, Stázka Winklerová 
a Martin Martínek.
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Poslední květnový den jsme oslavili Mezinárodní den dětí, mladší děti v Loutkovém 
divadle a starší žáci v Slezském divadle, sladkou tečkou byla zmrzlina.

Červen je doba výletů- 2., 3. a 4. třída navštívila Rožnov pod Radhoštěm, Valašské 
městečko a výrobnu svíček Unipar. První a pátou třídu výlet čeká v brzké době.

A co se ještě chystá? Školní družina připravuje v rámci dodržování lidových tradic 
a obyčejů oslavu Letnic spojenou se smažením vajec. Páťáci se vydají do Základní 
školy ve Slavkově, kde se seznámí s prostředím školy a budoucími spolužáky.

 Závěrečné vysvědčení se už také kvapem blíží a odměnou za celoroční práci bude 
dětem film Zambezia v 3D projekci, kde polovinu vstupného zaplatíme z částky zís-
kané za sběr papíru. Do kontejneru jste donesli celkem 3 240 kg papíru, za což velmi 
děkujeme! Příští sběr papíru je plánovaný na podzim. 

V červenci pak čeká děti příměstský tábor Se skřítkem Oťáskem za pokladem a také 
letní tábor na chatě Relaxa ve Staré Vsi u Rýmařova.

Nezbývá než popřát všem krásné prázdniny, vydařené počasí a spoustu příjemných 
zážitků!

    kolektiv ZŠ Otice

MATEŘSKÁ ŠKOLA

Poslední měsíce školního roku byly 
v naší mateřské škole opět bohaté 
na kulturní akce.

Na začátku května si děti připravily 
vystoupení pro maminky k jejich svátku. 

2. května proběhl zápis nových dětí 
do mateřské školy a 26. 6. se uskuteční 
schůzka rodičů s nově přijatými dětmi.

Velice zdařilý byl „Barevný týden“, 
ve kterém jsme se zaměřili na upevně-
ní základních barviček. Každý den byl 
ve znamení jiné barvy.

14. května nás potěšila návštěva dětí 
ze ZUŠ v Opavě. Děti nám předvedly hru na různé hudební nástroje.

Jako každý rok se děti těšily na oslavu Dne dětí. Letos navštívily nejstarší děti Lout-
kové divadlo v Opavě a prohlédly si Minizoo. Pro nejmenší děti bylo připraveno zá-
bavné dopoledne plné her, soutěží, odměn a hledání pokladu.

Po celý školní rok probíhaly ve školce zájmové kroužky a v červnu proběhly ukázko-
vé hodiny angličtiny a tanečního kroužku.

Další akce: 
- 10. 6. Kouzlení s klaunem a 14. 6. Divadélko Beruška.
- Návštěva knihovny v Oticích
20. 6. se rozloučíme s našimi předškoláky.
Provoz MŠ bude o prázdninách přerušen od 15. 7. -23. 8.2013.
Přejeme všem krásné prázdniny plné sluníčka.

 kolektiv MŠ Otice
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 Informace o činnosti spolků

50 LET ZAHRÁDKÁŘŮ OTIC

K tomuto významnému jubileu naší organizace, je důvod Vám občanům obce 
přiblížit naši činnost od vzniku organizace až po současnost. Padesát let je jistě 
dost dlouhá doba na bilancování činnosti, úspěchů, neúspěchů, zážitků a zkuše-
ností. Je to také doba vzájemného soužití, spolupráce a tolerance při organizo-
vání různých společenských akcí, výstav a brigád členů /někteří už bohužel ne-
jsou mezi námi/ a těmi, kteří svými schopnostmi a aktivitou jsou hybnými články 
naší organizace a patří jim za to poděkování.

Vznik organizace se datuje od 1.7.1963 a u jejího zrodu stáli občané pan Kos-
třica Emil, Weiss František, Kalus Milan, kteří se tohoto jubilea nedožili a ze sou-
časných členů je to paní Dušková Františka a Smoleňová Věra. Postupně se or-
ganizace rozšiřovala o další členy, o rok později pak pan Trávníček Milan a paní 
Baránková Milada. V současné době naše organizace čítá 56 členů.

Smyslem organizace bylo pěstování ovoce, zeleniny, starost o předzahrádky, 
zahrádky, vypomáhat obci v pečování o zeleň, porosty, údržbu veřejných pro-
stor, ukázat a zároveň se pochlubit svými výpěstky při pořádání různých výstav 
ovoce a zeleniny, vyměnit si zkušenosti s jinými organizacemi a také účasti při 
pořádání dalších společenských akcí.

Jsme si také vědomi toho, že doba změn či úprav zahrádek na jinou činnost, 
či kupování zeleniny či ovoce před domácími produkty bude jenom přechodná 
a že si zase vyžádá větší vážnosti, kvality, smyslu a významu zahrádek a ostatní 
zeleně.

V současné době se naše činnost, pro pokročilejší věk většiny našich členů, za-
měřuje hlavně na pořádání výstav ovoce a zeleniny, účasti svými výpěstky na vý-
stavách sousedních organizací, návštěvy a získávání poznatků našich členů z ji-
ných výstav ostatních organizací. Dále na pořádání přednášek se zahrádkářskou 
tématikou, údržbu prostor nájemní budovy od obce, ve které už velice mnoho 
let máme vlastní moštárnu s pravidelným moštováním ovoce a také skladovací 
prostory, účasti na akcích pořádaných obecním úřadem či jiných příležitostech. 
Nezapomínáme také obohatit naše členy či rodinné příslušníky členů o další kul-
turní či odborné poznatky organizováním pravidelných zájezdů.

Věříme, že i nadále a ve spolupráci s obecním úřadem se nám podaří ve výše 
jmenované činnosti tak jako doposud úspěšně pokračovat.

Závěrem Vám občané chci připomenout a zároveň Vás pozvat na návštěvu naší 
moštárny, která zahájí provoz 2. září 2013 a také návštěvu akce „ Výstava ovoce 
a zeleniny“ s prodejem, která se uskuteční ve dnech 21. – 22. září 2013 v Kultur-
ním domě v Oticích. 

       František Luzar
      předseda ZO ČZS Otice
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SDH OTICE

V uplynulém období členové sboru dobrovolných hasičů kromě své běžné čin-
nosti zorganizovali 30. dubna stavění Máje, spojené s pálením čarodějnic.

Kácení máje spojené se soutěžemi pro děti jsme zorganizovali v pátek 31. květ-
na. U obou těchto akcí se předpokládala nepřízeň počasí, ale nakonec se počasí 
vždy umoudřilo, a obě akce se vydařily. Ke spokojenosti dětí přispěli i sponzoři, 
kterým tímto ještě jednou děkujeme.

Dne 2.6.2013 jsme v kynologickém areálu na Otické sopce zorganizovali již dva-
cátý pátý ročník Memoriálu Josefa Smoleně v požárním sportu, v posledních lé-
tech již tradičně spojeném se soutěží Okresní ligy, a to v kategoriích ženy, dorost 
a muži. Finále pak proběhlo dle nejlepších dosažených časů bez rozlišení katego-
rií. Nejlepší časy v obou kolech dosáhli hasiči z SDH Těškovice, družstvo Otických 
mužů obsadilo v prvním kole třetí místo a ve druhém si polepšili a posunuli se 
na druhou příčku. Celkem se na naši soutěž sjelo 36 soutěžních družstev z celé-
ho okresu. Počasí nám opět přálo, a na soutěž přišlo i hodně spokojených diváků 
z Otic.

Hned druhý den pak většina soutěžního družstva předváděla své schopnosti při 
výjezdu zásahové jednotky k hrozící vodě. Nebezpečí se odvrátilo a nikdo netušil, 
že hned další úterý udeří voda znovu a ještě ve větší síle. Opět to nebyla naše 
Hvozdnice, ale voda přitekla do obce z okolních polí. Hasiči pomáhali potřebným 
skoro celý den, pak se již situace uklidnila. Věřme, že nás již teď čeká pouze klidné 
léto. 

 Kolektiv mladých hasičů je nadále aktivní, a pod vedením Ivy Poštulkové se děti 
zúčastňují dětských soutěží.

Roman Janáček
 starosta SDH Otice

ČERVEN – MĚSÍC MYSLIVOSTI A OCHRANY PŘÍRODY

Označení měsíce června, jako 
měsíce myslivosti, patří mezi 
nejmladší tradici naší české my-
slivosti. Zatímco většina mysli-
veckých tradic přechází z gene-
race na generaci již po staletí, 
červen byl měsícem myslivos-
ti a ochrany přírody označen 
teprve v roce 1959. Hlavním 
smyslem této myšlenky byla 
propagace myslivosti a práce 
myslivců.

Právě v tomto měsíci se v pří-
rodě a v naší honitbě vyskytuje 
mnoho mláďat. Spatřit můžeme 
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srnčata, selata černé zvěře, mladé zajíčky, bažantí či koroptví kuřata a mláďa-
ta většiny našich pěvců. Chtěl bych využít příležitosti s připomenout Vám, že 
pokud se při toulkách přírodou setkáte s mláďaty, nikdy na ně nesahejte a už 
vůbec je neodnášejte, i když se Vám jeví zdánlivě opuštěna. Jejich matka je vždy 
někde poblíž a v pravidelných intervalech se k nim vrací, aby je nakrmila.

 Myslivost představuje odbornou činnost prováděnou v přírodě ve vztahu 
k volně žijícím živočichům. V zimním období, v době nouze provádíme přikrmo-
vání drobné zvěře a zvěře srnčí. Snažíme se zvyšovat úživnost honitby a vytvá-
řet vhodné krytové podmínky pro zvěř. Za tím účelem každoročně vysazujeme 
kolem 100 ks plodonosných keřů a stromů.

Velké úsilí věnujeme regulaci početních stavů černé zvěře. Populační dynami-
ka černé zvěře je naprosto výjimečná. Kromě drobných hlodavců nemá žádný 
z našich savců, takový reprodukční potenciál jako černá zvěř. Významné faktory 
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úspěšnosti druhu, jako je absence přirozených nepřátel, odolnost vůči klimatic-
kým podmínkám, noční způsob života či všežravost, navíc podporuje obrovská 
úživnost krajiny ( kukuřice, řepka apod.), v níž černá zvěř žije. Škody působe-
né divočáky na polích, trvalých travních porostech, riziko hrozby trichinelozy či 
klasického moru prasat, rozšiřování černé zvěře na území kde se dříve nevysky-
tovala, je pro nás myslivce obrovským problémem. Proto jsem požádali orgán 
státní správy myslivosti o povolení lovu dospělé černé zvěře. V těchto dnech 
jsme obdrželi souhlasné stanovisko.

Naše myslivecké sdružení má 19 členů z toho 2 ženy. Honitbu o výměře 841 ha 
máme pronajatou od honebního společenství Otice. Jedná se převážně o polní 
honitbu s intenzivní zemědělskou velkovýrobou. Přivítali jsme iniciativu ZEMĚ-
DĚLSKÉHO PODNIKU Otice, který každoročně provádí v určených lokalitách vý-
sev biopásu, které zůstávají přes zimu a vytvářejí vhodné podmínky pro přežití 
zejména drobné zvěře v době nouze. Konstatujeme, že se zvyšují stavy drobné 
zvěře, zejména zajíců a potěšitelný je také výskyt koroptví a bažantů. 
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K naší činnosti také patří spoluprá-
ce s Obecním úřadem Otice, občané 
jsou informováni o naší činnosti zprá-
vami na vývěsní skřínce, na jaře jsme 
provedli úklid příkopů od odpadků 
kolem cest na katastru obce a v rámci 
Dětského dne, letos rozšířeného o IZS 
byla provedena prezentace činnosti 
našeho sdružení. Každoročně je po-
řádán myslivecký ples, který je hoj-
ně navštěvován občany Otic i okolí. 
Podél silnice z Otic do Uhlířova již 2 
roky udržujeme funkčnost pachových 

ohradníků čímž se snažíme minimalizovat střety zvěře s motorovými vozidly. 
Po instalaci ohradníků se počet těchto událostí snížil o 70%. 

V závěru by chtěl poděkovat naším příznivcům za podporu a pochopení a vy-
slovit přesvědčení, že vztahy mezi myslivci a občany Otic se budou nadále vyví-
jet k oboustranné spokojenosti. 

za MS Hvozdnice Otice
 Pavel Pater, předseda

GRATULACE

V uplynulém období oslavili naši spoluobčané významná životní jubilea. Všem na-
šim oslavencům přejeme do dalších let hodně zdraví, spokojenosti a splnění všech 
doposud nenaplněných snů a přání.

Březen
Zdeněk Markus .................................................................60
Jaroslav Sukeník ...............................................................60
Růženka Priesnerová ......................................................70
Sylva Majewská ................................................................50

Duben
Ludmila Vanderková .......................................................50
Anna Volná  ........................................................................50
Miroslav Poledník ............................................................50
Eliška Šulová ......................................................................60

Květen
František Klapetek ...........................................................70
Alois Pierník .......................................................................60
Rudolf Honka ....................................................................50
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Další informace

HANA POTMĚŠILOVÁ (NFOZP): 

I ZDRAVOTNĚ POSTIŽENÝ MŮŽE PRACOVAT, 

POTŘEBUJE JEN ŠANCI

V České republice dnes žije přibližně jeden milion osob se zdravotním po-
stižením, tedy 10 procent populace. Zaměstnání přitom většina z nich shání 
marně. Firmy, organizace, státní správa a samospráva, tedy všichni potenci-
ální zaměstnavatelé jsou i v roce 2013 sevřeni předsudky vůči lidem se zdra-
votním postižením. Nedokáží si je představit jako schopné kolegy. Bohužel 
ani zákonná povinnost zaměstnávat 4 procenta osob se zdravotním postiže-
ním u subjektů, které mají více jak 25 zaměstnanců, ani od roku 2012 velmi 
omezené a zpřísněné náhradní plnění v tomto směru nepomáhá. Firmy a or-
ganizace raději odvedou do státní pokladny statisíce na odvodech, které se 
nikdy k lidem s postižením, kteří již pracovat nemohou, nijak nedostanou, 
než aby daly například kratším úvazkem šanci pracovat ženě po rakovině 
prsu, člověku s roztroušenou sklerózou, Crohnovou nemocí… O této proble-
matice jsme si povídali s Hanou Potměšilovou, ředitelkou Nadačního fondu 
pro podporu zaměstnávání osob se zdravotním postižením (NFOZP).

 S jakými předsudky v této oblasti jste se setkala nejčastěji? A jak 
s nimi lze bojovat? 

Společnost si většinou pod pojmem „postižená osoba“ představí vozíčkáře. 
Viditelná postižení však tvoří velmi malé procento mezi celou skupinou zdra-
votně postižených osob (OZP). Málokdo ví, že OZP jsou také lidé s těžší for-
mou alergie, lupénkou, epileptici či ženy po rakovině prsu. Tito lidé však mají 
odbornou kvalifikaci stejně jako zdraví lidé. A jak s tím bojovat? Potřebujeme 
především vzdělané personalisty, podnikatele a manažery, kteří budou dobře 
znát základy legislativy. A hlavně poznají při různých formálních i neformálních 
setkání, školení, v rámci vzdělávacích projektů životní příběhy lidí se zdravot-
ním postižením, kteří pracují na manažerských pozicích. Lépe tak pochopí, kdo 
to vlastně člověk se zdravotním postižením je. 

 Z čeho mají zaměstnavatelé strach?
Firmy se při zmínce o možnosti přijmout do svých řad osobu se zdravotním 

postižením ohrazují tím, že takový člověk by je stál finance navíc už tím, že by 
musely upravit pracoviště a vytvořit mu speciální podmínky. A zde opět hrají 
roli předsudky. Zdaleka ne všichni zdravotně postižení jsou na vozíčku nebo 
výrazně pohybově omezení. Zdaleka ne všichni potřebují speciální podmínky 
na pracovišti. Potřebují jen dostat šanci stejně jako zdraví lidé. 

 Proč by měly firmy zaměstnat osobu se zdravotním postižením?
Nejenom proto, že každý zaměstnavatel s více jak 25 zaměstnanci, tedy i úřad, 
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škola ale i nezisková organizace, které nezaměstnávají OZP, musí buď platit již 
zmíněné „pokuty“, nebo mohou využít tzv. náhradního plnění. Uvedu příklad. 
Pokud má např. základní škola ve vašem okolí více jak 25 zaměstnanců a neza-
městnává člověka s postižením, musí odvést za jednoho chybějícího zdravotně 
postiženého kolegu odvod do státního rozpočtu v částce téměř 65 000 Kč nebo 
nakoupit výrobky či služby z chráněného trhu práce za více jak 200 000 Kč. Co 
ale taková škola od „chráněných dílen“ nakoupit skutečně může? Přefakturovat 
přes ně učebnice nebo školní pomůcky? To je od roku 2012 ale už za hranou 
zákona a vystavila by se tak riziku, že přijde kontrola z inspektorátu práce, která 
jí doměří odvod do státního rozpočtu. A ještě pokutu. Nebylo by lepší, kdyby 
škola měla na pozici paní učitelky třeba ženu po ablaci prsu nebo v pozici škol-
níka člověka po infarktu? Nejenom, že by tak získala pracovitého a kvalifikova-
ného člověka, ale vyplatilo by se jí to i z ekonomického hlediska. 

 Na co se nadační fond především zaměřuje a co se vám již podařilo?
Nadační fond již sedmým rokem podporuje projekty u organizací a firem, 

které dávají práci lidem s postižením. Usiluje o změnu zákonů, věnuje se cí-
lenému vzdělávání personalistů, zákonodárců, neziskových organizací a lidí 
s postižením jako takových. Náš tým má za sebou řadu úspěšných vzděláva-
cích a edukačních kampaní. Mezi ně patřila třeba ta s názvem „No a co?!“, která 
jako první upozorňovala širokou veřejnost na kvalitní práci osob se zdravotním 
postižením a s tím související ochrannou známku „Práce postižených“, která je 
součástí projektu Česká kvalita. Na stránkách www.pracepostizenych.cz nalez-
nou zájemci řadu výrobků označených touto ochrannou známkou, které vyro-
bily osoby se zdravotním postižením. Zakoupením výrobku, např. jako dárku 
pro sebe či blízké, podpoříte prověřené zaměstnavatele zdravotně postižených 
a zároveň zde najdete výrobky a služby, které můžete pořídit v rámci náhrad-
ního plnění od prověřených zaměstnavatelů. Jedním z našich velmi důležitých 
projektů je sekce Práce OZP a poradny na portálu Prace.cz, které odborně za-
štiťujeme. Díky tomu jsme ve spojení s více než 40 tisíci personalisty z celé 
republiky a stovkami osob se zdravotním postižením. Naší téměř každodenní 
činností je také školení personalistů a potenciálních zaměstnavatelů zdravotně 
postižených a osob se zdravotním postižením. Za zmínku jistě stojí také zcela 
aktuální projekt „Start bez překážek“. Díky významným firmám a školám, které 
jsou do něj zapojeny, se projekt snaží řešit problémy vysokoškoláků se zdra-
votním postižením, kteří kvůli svému zdravotnímu stavu těžko získávají praxi, 
a tedy i práci. Zapojené společnosti nabídnou absolventům placené půlroční 
stáže, aby mohli potřebnou praxi získat.

 

Více o činnosti a projektech nadačního fondu, 
ale také současné legislativě se dozvíte na 

www.nfozp.cz
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